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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 5. februar 2013 stil-
let følgende spørgsmål nr. 362 (alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra med-
lem af Folketinget Sophie Løhde (V).

Spørgsmål nr. 362:
’’Vil ministeren være indstillet på, i forbindelse med førstkommende ændring af 
lægemiddelloven, at udvide personkredsen i § 66, stk. 2, til også at omfatte 
social- og sundhedsassistenter?”

Svar:
Personkredsen i lægemiddellovens § 66, stk. 2, omfatter i dag en række fag-
grupper, der er undtaget fra begrebet offentlighed, og dermed bl.a. kan få ad-
gang til reklamer for receptpligtige lægemidler.

Gruppen af sundhedspersoner i § 66, stk. 2, blev senest udvidet med enkelte 
faggrupper ved en ændring af lægemiddelloven i maj 2011. Ved udvidelsen 
blev der lagt vægt på at inddrage de personer, som i deres arbejde eller studi-
um har behov for mere indgående viden om receptpligtige lægemidlers sam-
mensætning, virkning, bivirkninger mv.

Jeg stiller mig umiddelbart positivt til en eventuel yderligere udvidelse af per-
songruppen i § 66, stk. 2. I den forbindelse kan jeg oplyse, at en del af regler-
ne om lægemiddelreklame i øjeblikket overvejes i en arbejdsgruppe om sam-
arbejde mellem sundhedspersoner og henholdsvis lægemiddel- og medicoin-
dustrien. Det følger af arbejdsgruppens kommissorium, at rapporten også skal 
komme med anbefalinger til, hvilke faggrupper der skal omfattes af en ny regu-
lering.

Et udkast til arbejdsgruppens rapport vil inden for kort tid blive sendt i høring 
hos en bred kreds af interessenter, herunder en række faggrupper, som det 
eventuelt kan være relevant at omfatte af § 66, stk. 2.

Jeg vil afvente denne høring og arbejdsgruppens endelige anbefalinger. Ar-
bejdsgruppens rapport forventes at foreligge i dette forår.

Herefter vil jeg bl.a. tage stilling til, hvilke faggrupper det vil være relevant at til-
lade et nærmere samarbejde med lægemiddelindustrien.

Med venlig hilsen

Astrid Krag      /   Hanne Bonne Jørgensen
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